
1 
 

Zápisnica  

zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom  

konaného dňa 24. augusta 2023 

 

 

 

 Prítomní: podľa prezenčnej listiny  

 

Bod 1.  

Otvorenie, schválenie programu rokovania obecného zastupiteľstva 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Vážené poslankyne, vážení poslanci v súlade s §13, ods. 4, písm. a) zákona č. 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení otváram piate pracovné zasadnutie Obecného zastupiteľstva obce Závadke 

nad Hronom, konané vo volebnom období 2022 – 2026. Dnešné zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva bolo zvolané v súlade s ustanovením §12 ods. 1 zákona o obecnom zriadení 

a boli naň pozvaní všetci poslanci Obecného zastupiteľstva s platným mandátom. Z 9 poslancov 

je prítomných 8 poslancov, preto vyhlasujem Obecné zastupiteľstvo Obce Závadka nad Hronom 

za schopné uznášať sa. Z poslancov skorší odchod avizovala Mgr. Anna Gregušová a Tomáš 

Kubanda. Dovoľte mi, aby som na dnešnom zasadnutí Obecného zastupiteľstva privítal 

predovšetkým Vás – poslancov Obecného zastupiteľstva, zástupcu starostu obce, hlavného 

kontrolóra obce, prednostku obecného úradu a všetkých prítomných obyvateľov našej obce. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, týmto považujem zasadnutie Obecného zastupiteľstva 

Obce Závadka nad Hronom za otvorené. Program rokovania Obecného zastupiteľstva Vám bol 

doručený spolu s pozvánkou a na dnešné rokovanie predkladám nasledovný program: 

 

1. Otvorenie, schválenie programu rokovania 

2. Schválenie návrhovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa  

3. Kontrola uznesení  

4. Správa z kontroly povinného zverejňovania zmlúv, faktúr a objednávok za rok 2022 

v zmysle zákona č. 382/2011 Z. z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 211/2000 Z. z. 

o slobodnom prístupe k informáciám  

5. Žiadosť Mariána Hrušku, bytom Estónska 5198/2, 821 06 Bratislava – Podunajské Biskupice 

o odkúpenie pozemku KNC 577 – zastavaná plocha a nádvorie na Slatvinskej ulici.  

6. Schválenie investičného zámeru obce pre  zapojenie sa  do výzvy Ministerstva investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky na predkladanie žiadosti o NFP na 

rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl, kód výzvy : PSK-MIRRI-003-2023-DV-EFRR   

7. Schválenie investičného zámeru z Výzvy Environmentálneho fondu, pre oblasť Ochrana 

a starostlivosť o životné prostredie na území národných parkov s názvom „Zníženie svetelného 

znečistenia v obci Závadka nad Hronom“ 

8. Žiadosť Pasienkovej spoločnosti, pozemkového spoločenstva Závadka nad Hronom 

o prenájom časti pozemku o výmere 900 m2 KNC 1591/3, celková výmera 13014 m2  

9. Žiadosť Urbárskej spoločnosti, pozemkového spoločenstva Závadka nad Hronom 

o prenájom časti pozemku o výmere 600 m2 KNC 562, celková výmera 2791 m2  
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10. Žiadosť Rímsko-katolíckej cirkvi, Farnosti Závadka nad Hronom o poskytnutie dotácie na 

rekonštrukciu kostola  

11. Schválenie VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Závadka nad Hronom č. 01/2020 

o verejnom poriadku na území obce Závadka nad Hronom v znení VZN č. 02/2022  

12. Rozpočtové opatrenie č. 5  

13. Správa z Obecnej rady  

14. Diskusia  

15. Záver  

 

„V programe navrhujem tieto zmeny: za bod 11 doplniť bod 11a – poverenie starostu obce 

zabezpečením realizácie verejného obstarávania na dodávku elektrickej energie pre Obec 

Závadka nad Hronom na rok 2024. Má ešte niekto pripomienky alebo doplnky k navrhovanému 

programu? Ak nie, dávam hlasovať: kto je za to, aby sa dnešné rokovanie OZ riadilo 

navrhovaným programom?  Ďakujem. Uvidíme, ako rýchlo to pôjde, zmenili by sme poradie 

bodov rokovania. Ak nie sú pripomienky, prešli by sme k voľbe návrhovej komisie. Odporúčam 

Obecnému zastupiteľstvu zvoliť návrhovú komisiu v zložení: Ján Tešlár, Mgr. Anna Gregušová, 

Tomáš Kubanda. Má niekto pripomienky alebo pozmeňujúce návrhy? Ak nie, dávam hlasovať, 

kto je za zloženie návrhovej komisie tak, ako som uviedol? Ďakujem. Za overovateľov zápisnice 

z dnešného zasadnutia navrhujem poslancov Obecného zastupiteľstva: Ing. Jozefa Kubandu, 

Bc. Zuzanu Bartošíkovú. Vyhotovením uznesení a vypracovaním zápisnice poverujem pani 

prednostku Obecného úradu Ing. Alenu Lilkovú. Má niekto nejaké iné návrhy alebo je niekto 

proti? Ak nie, dávam hlasovať, kto je za? Ďakujem.“  

 

Uznesenie č. 44/2023-OZ  

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka  nad Hronom  

Schvaľuje:  

aby rokovanie prebehlo podľa predloženého doplneného programu  

Počet všetkých poslancov: 9  

Počet prítomných poslancov: 8  

Prítomní poslanci menovite:  

Ing. Jozef Šiška, Ing. Jozef Kubanda, Mgr. Anna Gregušová, Bc. Zuzana Bartošíková,               

Ján Tešlár, Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík  

 

Hlasovanie: 8 

Za: 8  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Bod 2.  

Schválenie návrhovej komisie, overovateľov zápisnice a zapisovateľa  

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Odporúčam obecnému zastupiteľstvu zvoliť návrhovú komisiu v zložení:  

- predseda návrhovej komisie: Ján Tešlár  
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- členovia návrhovej komisie: Mgr. Anna Gregušová, Tomáš Kubanda  

- za overovateľov zápisnice navrhujem: Ing. Jozef Kubanda, Bc. Zuzana Bartošíková  

- vyhotovením uznesení a vypracovaním zápisnice poverujem prednostku obecného úradu Ing. 

Alenu Lilkovú. Dávam hlasovať, kto je za schválenie návrhovej komisie, overovateľov zápisnice 

a zapisovateľa? Ďakujem. Chcem Vás tiež informovať o podpise zápisnice z predošlého 

obecného zastupiteľstva, ktoré sa konalo 16. 06. 2023. Za overovateľov zápisnice boli určení: 

Tomáš Kubanda a Mgr. Kvetoslava Tomčíková, ktorí zápisnicu podpísali bez výhrad. Prešli by 

sme k samotnému programu rokovania a to k bodu 3, ktorým je kontrola plnenia uznesení. 

Poprosím pána hlavného kontrolóra, aby predniesol kontrolu“  

 

Uznesenie č. 45/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom  

Schvaľuje 

zapisovateľku zápisnice: Ing. Alena Lilková  

overovateľov zápisnice: Ing. Jozef Kubanda, Bc. Zuzana Bartošíková  

členov návrhovej komisie:  

predseda: Ján Tešlár 

členovia: Mgr. Anna Gregušová, Tomáš Kubanda  

 

Počet všetkých poslancov: 9  

Počet prítomných poslancov: 8  

Prítomní poslanci menovite:  

Ing. Jozef Šiška, Ing. Jozef Kubanda, Mgr. Anna Gregušová, Bc. Zuzana Bartošíková,               

Ján Tešlár, Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík  

 

Hlasovanie: 8 

Za: 8  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

Bod 3.  

Kontrola uznesení  

- správa o kontrole uznesení tvorí neoddeliteľnú súčasť zápisnice z rokovania OZ a bola 

všetkým poslancom OZ doručená elektronicky  

 - so správou z kontroly uznesení prítomných oboznámil Mgr. Peter Kvoriak, hlavný kontrolór  

 

 

Uznesenie č. 46/2023 – OZ  

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka  nad Hronom  

berie na vedomie 

Správu o kontrole plnenia uznesení z predchádzajúceho OZ  

 

Počet všetkých poslancov: 9  

Počet prítomných poslancov: 8  
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Prítomní poslanci menovite:  

Ing. Jozef Šiška, Ing. Jozef Kubanda, Mgr. Anna Gregušová, Bc. Zuzana Bartošíková,               

Ján Tešlár, Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík  

 

Hlasovanie: 8 

Za: 8  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

 

Bod 5.  

Žiadosť Mariána Hrušku, bytom Estónska 5198/2, 821 06 Bratislava – Podunajské 

Biskupice o odkúpenie pozemku KNC 577 – zastavaná plocha a nádvorie na Slatvinskej 

ulici.  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„p. Marián Hruška je rodák z obce Závadka nad Hronom, je vlastníkom nehnuteľnosti na 

Slatvinskej ulici – rodinný dom a pozemok za železničným priecestím a mostom cez rieku Hron.  

Požiadal o odkúpenie pozemku KNC 577 – zastavaná plocha a nádvorie o celkovej výmere 129 

m2. Návrh uznesenia je pripravený na schválenie a to z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

ktorým je v zmysle zákona o majetku obcí, v spojení s §7 bod 4 Zásad hospodárenia 

a nakladania sa majetkom obce Závadka nad Hronom, ktorým je tá skutočnosť že predmetný 

pozemok je priľahlým pozemkom k pozemku vo vlastníctve žiadateľa. Do uznesenia sme 

zakomponovali povinnosť žiadateľa znášať správne poplatky. Cenu za m2 navrhujeme 13,50 € 

- cena vychádza zo znaleckého posudku, ktorý vyhotovil Ing. Cyril Kohút – znalec z odboru 

stavebníctva, zaoberajúci sa odhadovaním hodnoty nehnuteľností. Keď oceňoval obdobný 

pozemok na Športovej ulici, navrhol hodnotu 13,50 € / m2 – tento znalecký posudok vypracoval  

asi pred dvoma mesiacmi. Žiadateľ vo svojej žiadosti uvádza, že pozemok má oplotený, 

dlhodobo ho udržiava na vlastné náklady. Súčasťou žiadosti je aj fotodokumentácia. Účelom 

užívania je rozšírenie prídomovej záhrady. Toľko z mojej strany, otváram diskusiu k danému 

bodu. Nech sa páči, ak máte nejaké otázky.“  

 

Mgr. Anna Gregušová (poslankyňa Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom  

„V podstate on to užíva, chce to odkúpiť. Bude to tam udržiavať, je to občan našej obce“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Áno, užíva to. Chce to previesť na list vlastníctva. Hlavne z dôvodu, aby tam neumiestňovali 

odpad. Obec to nevie využiť, vzhľadom na rozmerové limitácie pozemku, ktoré potrebujeme. 

Ešte niekto do diskusie? Ak nie, poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia.“  
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Uznesenie č. 48/2023 – OZ  

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom  

 

I/ Berie na vedomie 

Žiadosť Mariána Hrušku, bytom: Estónska 5198/2, 821 06 Bratislava – Podunajské Biskupice, 

o odkúpenie pozemku na Slatvinskej ulici v Závadke nad Hronom a to:  

 

pozemok 

- parcela registra C-KN č. 577, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie o výmere 129 m2 , 

v k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, evidovaná Okresným 

úradom Brezno, odbor katastrálny na LV č. 525 v prospech obce Závadka nad Hronom, 

vlastnícky podiel 1/1  

 

II/ Vyhlasuje  

pre účel prevodu nehnuteľný majetok obce Závadka nad Hronom  

 

pozemok 

- parcela registra C-KN č. 577, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie o výmere 129 m2 , 

v k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, evidovaná Okresným 

úradom Brezno, odbor katastrálny na LV č. 525 v prospech obce Závadka nad Hronom, 

vlastnícky podiel 1/1,  

za prebytočný  

 

III/ Schvaľuje  

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov  

podľa §9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí  

 

predaj nehnuteľného majetku obce Závadka nad Hronom a to:  

 

pozemok  

-  parcela registra C-KN č. 577, druh pozemku: zastavaná plocha a nádvorie o výmere 129 m2 , 

v k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, evidovaná Okresným 

úradom Brezno, odbor katastrálny na LV č. 525 v prospech obce Závadka nad Hronom, 

vlastnícky podiel 1/1,  

do vlastníctva: Mariána Hrušku, nar. 11. 12. 1973, bytom Estónska 5198/2 821 06 Bratislava 

– Podunajské Biskupice, v podiele 1/1  

 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa podľa §9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v spojení s §7 bod 4 Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom obce 

Závadka nad Hronom, ktorým je tá skutočnosť, že predmetný pozemok je priľahlým 

pozemkom k pozemku vo vlastníctve žiadateľa, za kúpnu cenu: 13,50 eur/1m2   

za podmienok:  

- náklady na správne poplatky spojené s návrhom na vklad vlastníckeho práva do katastra 

nehnuteľností bude znášať kupujúci  
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Počet všetkých poslancov: 9  

Počet prítomných poslancov: 8  

Prítomní poslanci menovite:  

Ing. Jozef Šiška, Ing. Jozef Kubanda, Mgr. Anna Gregušová, Bc. Zuzana Bartošíková,               

Ján Tešlár, Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík  

 

Hlasovanie: 8 

Za: 8  

Proti: 0  

Zdržal sa: 0 

 

   

Bod 6 

Schválenie investičného zámeru obce pre  zapojenie sa  do výzvy Ministerstva investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie Slovenskej republiky na predkladanie žiadosti o 

NFP na rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl, kód výzvy : PSK-MIRRI-003-

2023-DV-EFRR a podať žiadosť o poskytnutie NFP na rekonštrukciu a modernizáciu 

základných škôl 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Návrh uznesenia je pripravený na schválenie. Zapojili by sme sa do tejto výzvy, kde výška 

oprávnených nákladov by bola maximálne 250 000 eur, spolufinancovanie obce by bolo 20 000 

eur, teda maximálne 8%. Pod bodom I/ Uznesenia navrhujeme aby sme tento investičný zámer 

schválili. Pod bodom II/ Uznesenia – sú v jeho návrhu zakotvené povinnosti starostu, kde 

obecné zastupiteľstvo ukladá starostovi obce pripraviť podklady, zabezpečiť vyhotovenie 

projektovej dokumentácie, spracovať žiadosť, podať žiadosť na Ministerstvo investícií, 

regionálneho rozvoja a informatizácie SR  a po úspešnom vyhodnotení žiadosti zabezpečiť 

realizáciu verejného obstarávania na zhotoviteľa diela resp. dodávku tovarov a služieb, 

uzatvoriť zmluvu o dielo resp. kúpne zmluvy, zabezpečiť vlastne spracovanie celého projektu 

a jeho realizáciu. Čo ma viedlo k tomu, aby som vám predložil tento návrh uznesenia? Iste viete, 

že v mesiaci apríl 2023 obecné zastupiteľstvo schvaľovalo realizáciu palivovej základne 

telocvične Základnej školy a Školskej jedálne. V rámci tejto výzvy by bolo možné prefinancovať 

realizáciu tejto palivovej základne, ale keďže sa jedná o výzvu skoncipovanú tak, že má  päť 

typov akcií a akurát zhodou okolností typ akcie pod písmenom e) výstavba a rekonštrukcia 

školských športovísk, kde by sme vedeli  zakomponovať aj refinancovanie palivovej základne – 

refinancovanie palivovej základne nie je možné realizovať ako samostatný typ akcie, preto sa 

ako vhodné javí zapojiť sa do všetkých typov akcií uvedených v dôvodovej správe pod 

písmenami a) až f) a to aj z toho dôvodu, že každý typ akcie je obodovaný, čím si my zvyšujeme 

pravdepodobnosť úspešnosti. Jednotlivé typy akcie v rýchlosti vymenujem: jedná sa o podporu 

desegregácie výchovy a vzdelávania – do tohto typu akcie sa zapojíme tým, že Základná škola 

v tomto období už možno pracuje alebo má spracovaný desegregačný plán. Typ akcie pod 

bodom b) je debarierizácia  škôl a školských zariadení. V rámci tohto typu akcie navrhujeme, 

keďže nejedná sa len o debarierizáciu ako takú ale debarierizácia je aj samotnou podmienkou 
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nejakého technického alebo materiálneho vybavenia školských zariadení, takže v rámci tohto 

typu navrhujeme debarierizáciu školskej jedálne a telocvične. Typ akcie pod bodom c) 

materiálne vybavenie a technické zabezpečenie škôl. Požiadali sme riaditeľku Základnej školy 

a vedúcu školskej jedálne, aby si pripravili zoznam vecí týkajúcich sa materiálneho vybavenia 

ako sú napr. konvertory v školskej jedálni a ďalšie veci – túto prílohu ste dostali všetci e-

mailom, nebudem to do podrobností rozvádzať a čo sa týka školy, keďže tam musí byť samotná 

podmienka debarierizácie, čo je splnená, keďže na prízemí sa dá vstúpiť bez prekážok, pani 

riaditeľka navrhla, že chcú v rámci tejto výzvy vybaviť dielne nejakým náradím a nábytkom 

a tiež na druhom stupni by sa na prízemí vybavila nejaká IT učebňa. Týmto by sme sa vlastne 

dotkli aj modernizácie učební, vrátane školských športovísk a o tej palivovej základni som už 

povedal. V rámci tej modernizácie športovísk by som ešte chcel aby sme ešte zrekonštruovali 

šatne v telocvični, lebo tam trochu preteká zo spŕch. Sú dve šatne a uprostred je sprcha. Takže 

by sa rekonštruovali sprchy, vrátane výmeny sanity a tiež rekonštrukcia šatní. Tie veci, ktoré sa 

týkajú školy, dohodli sme sa s pani riaditeľkou, že by finančne participovali. Pokiaľ ide o tú 

sumu, maximálna suma 250 000 eur, ja keď som narátal všetky tie naše veci, vyšlo mi okolo 

210 000 eur, ale treba k tomu prirátať nejakú projektovú dokumentáciu plus ešte odmena pre 

spracovateľa, čo je oprávnený výdavok, čiže som to trochu nadsadil.  Vy mi týmto dávate len 

mandát, aby som mohol konať, takže vlastne sa spracuje žiadosť na základe tohto. Nechcem, 

aby sa stalo, že potom keď to bude spracované, prestrelíme o nejakých pár eur a budeme musieť 

opäť zvolávať obecné zastupiteľstvo. Takže, nejde o 250 000 eur, ide o nižšiu sumu. A k tým 

jednotlivým sumám, to vybavenie školskej jedálne by pokrylo (budem hovoriť zaokrúhlene) cca 

44 000 eur, vybavenie IT učebne 24 000 eur, vybavenie dielne 15 000 eur plus 14 000 eur by 

bol nábytok. Čiže škola a jedáleň by dokopy predstavovali nejakých 98 000 eur plus 

bezbariérové vstupy do telocvične, školskej jedálne, rekonštrukcia šatní a rekonštrukcia spŕch 

predstavuje cca 48 000 eur vrátane projektovej dokumentácie. A kotolňa je narozpočtovaná na 

sumu cca 59 000 eur – ale  to je prípojka a vybavenie kotolne je 43 000 eur. Tieto ceny sú 

trochu navýšené  a orientačné – pri každej položke prebehne verejné obstarávanie. Z mojej 

strany toľko, otváram diskusiu k tomuto bodu.“  

 

Mgr. Anna Gregušová (poslankyňa Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Sme spokojní, vysvetlené nám bolo všetko, do detailov.“  

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Znenie výzvy je trošku komplikovanejšie. Ak by ste si chceli pozrieť, čo je oprávnený výdavok, 

vytlačil som vám aj prílohu č. 4 k výzve, kde sa hovorí o tej výmene zdroja tepla a vykurovacích 

telies a vnútorných inštalačných rozvodov. Ak už nikto nemá nič do diskusie, poprosím 

návrhovú komisiu, aby predniesla uznesenie. ... Dávam hlasovať.“  
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Uznesenie č.49/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

I/  Schvaľuje   

investičný zámer obce – zapojenie sa do výzvy  Ministerstva investícií, regionálneho rozvoja a 

informatizácie Slovenskej republiky na predkladanie žiadosti o NFP na rekonštrukciu a 

modernizáciu základných škôl, kód výzvy : PSK-MIRRI-003-2023-DV-EFRR. Výška 

oprávnených výdavkov  je max.  250 000,00 eur,  spolufinancovanie obce 8 %,  max. 20 000,00 

eur 

              

II/  Ukladá starostovi obce  

a/ pripraviť podklady, zabezpečiť vyhotovenie projektovej dokumentácie, spracovať žiadosť   

b/ po úspešnom vyhodnotení žiadosti o poskytnutie NFP na rekonštrukciu a modernizáciu 

základných škôl, zabezpečiť realizáciu verejného obstarávania na  zhotoviteľa diela resp. 

dodanie tovarov a služieb v rozsahu podľa spracovanej žiadosti o poskytnutie NFP na 

rekonštrukciu a modernizáciu základných škôl, uzatvoriť zmluvu o dielo resp. kúpnu/kúpne 

zmluvy v rozsahu podľa spracovanej žiadosti o poskytnutie NFP na rekonštrukciu a 

modernizáciu základných škôl a zabezpečiť realizáciu diela a realizáciu dodania tovarov a 

služieb v rozsahu podľa spracovanej žiadosti o poskytnutie NFP na rekonštrukciu a 

modernizáciu základných škôl 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       

 

Bod 7.  

Schválenie investičného zámeru z Výzvy Environmentálneho fondu, pre oblasť Ochrana 

a starostlivosť o životné prostredie na území národných parkov s názvom „Zníženie 

svetelného znečistenia v obci Závadka nad Hronom“ 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Návrh uznesenia je pripravený na schválenie tohto investičného zámeru a predkladám vám to 

preto, že naša obec, ale aj obce Polomka, Heľpa, sa dostala do prvej, prioritnej osi na 

uspokojovanie žiadostí a to preto, že časť katastrálneho územia našej obce sa nachádza 

v národnom parku, ktorý prešiel procesom Zonácie národných parkov. Je tam 19 obcí a pre 

nás to znamená,  že budeme v rámci prvého kola posudzovaní ako prví – prioritne. V rámci 
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tejto žiadosti, ktorú predložíme, by sme teda navrhli vymeniť 126 svetelných bodov verejného 

osvetlenia v našej obci. Výška oprávnených výdavkov je znova trochu nadhodnotená, je tam 

maximálne 100 000 eur, spolufinancovanie je 5%. Ale v skutočnosti pôjde o sumu na úrovni 

69 000 až 70 000 eur. 83 858 eur s DPH, čiže my by sme od Environmentálneho fondu mali 

dostať 95% z tejto sumy, čo je 79 667 eur a finančná participácia na úrovni 5% predstavuje 

4193 eur. Pod bodom II/ obecné zastupiteľstvo ukladá starostovi obce pripraviť podklady, pre 

potreby žiadosti, zabezpečiť vyhotovenie projektovej dokumentácie, spracovať žiadosť, podať 

a po úspešnom vyhodnotení zrealizovať celý projekt. Poviem dôvody, prečo k tomu 

pristupujeme: jednak je to skutočnosť, o ktorej som už hovoril, že časť nášho katastrálneho 

územia je v národnom parku, ktorý prešiel procesom zonácie a osobne mám za to, že sa v blízkej 

dobe budú sprísňovať legislatívne podmienky na úroveň svetelného smogu v obci, ďalší dôvod 

prečo do toho chceme ísť, je dosiahnutie energetickej úspory. Máme v obci 342 svetelných 

bodov. Budú to inteligentné svetlá, kde sa tá intenzita svietivosti bude dať nastaviť. Záleží len 

od nás, či si to nastavíme tak, že to bude reagovať na nejaký pohybový senzor alebo si nastavíme 

nižšiu intenzitu. Ten tretí dôvod je ten, že naše verejné osvetlenie, ktoré zrealizoval 

predchádzajúci pán starosta približne pred 8 rokmi – svetlá sú po záruke, netvrdím, že nám 

vypadávajú všetky, ale časť nám už vypadla, konkrétne pri RD Bohušovcov, na Hronskej ulici, 

dve svetlá pri Pohostinstve ČEPO. Okrem toho, že padla záruka, dodávateľ, ako právnická 

osoba už zanikol, čiže na trhu už neexistuje a cena takého svetla je okolo 300 až 500 eur. Ak 

teda zoberiem tú najnižšiu sumu, ak sa v obci pokazí nejakých 15 svetiel, bude nás to stáť 4500 

eur. Za našu finančnú participáciu 4193 eur, vymeníme 126 svetelných bodov. Tie svetelné body 

navrhujeme vymeniť – tu predkladám plán, ak si ho chcete pozrieť – na koncových častiach 

jednotlivých ulíc obce, aby sme dosiahli čo najvyššiu úsporu.  Tá najvyššia úspora bude daná 

tou minimálnou frekvenciou pohybu. V rámci tých 126 svetelných bodov navrhujeme 119 bodov 

na elektrickú energiu a ostatné budú solárne svetlá. Tie solárne svetlá budú umiestnené: 7 

v cintoríne, s tým, že na tých betónových stĺpoch, ktoré sú teraz kľúčové, budú svetlá na 

elektrickú energiu a solárne budú tam, kde teraz nesvietia, aby sme na tom nejakým spôsobom 

ušetrili. Ak chcete vedieť nejaké čísla ohľadne úspory, na týchto svetlách sa dá teoreticky 

usporiť až 95%. Ťažko je hovoriť o konkrétnych číslach, ale v súčasnosti naša ročná spotreba 

svietivosti je nejakých 50 MWh a pri súčasnej cene elektrickej energie, čo je 462 eur s DPH za 

jednu MWh, nás verejne osvetlenie stojí zhruba 25 000 eur. Pristúpili sme k šetreniu a na 4 

hodiny v noci vypíname verejné osvetlenie. Vychádzame z nejakých štatistík, že priemerná 

svietivosť verejného osvetlenia na jeden deň je 10 hodín a na 4 hodiny vypíname, tak máme 

40% úsporu pri súčasnom stave. Teda 40% z 25 000 eur, nie je pre nás zanedbateľné. Okrem 

tejto úspory, vieme pri výmene za inteligentné svetlá, dosiahnuť ešte oveľa vyššiu úsporu. Toľko 

z mojej strany, ak sú nejaké otázky, otváram diskusiu.“  

  

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Ja by som možno na doplnenie k tomu. Pán starosta to vysvetlil celkom do detailov a mali sme 

také technické stretnutie s firmou z Banskej Bystrice, ktorá nám tento návrh predstavila. To 

inteligentné osvetlenie funguje ako počítačová sieť, keď si ju predstavíte. Každé jedno svetlo je 

napojené do tejto siete. Podľa tohto plánu sú tam rozmiestnené svetlá, ktoré okrem toho, že 

pôsobia ako svetlo, budú mať na sebe namontovaný modul s tým, že vlastne budú riadiť susedné 

svetlá v ich dosahu, ktorých je asi 11. Celé to je vlastne napojené na internetovú sieť, kde 
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softvérovým zriadením sa s tým dá vyhrať úplne do detailov. Keď si predstavíte, že idete po 

ulici, tak to svetlo má pohybový senzor, ide na minimálnu intenzitu, pokiaľ tam nikto nie je a ak 

sa blíži človek alebo auto, senzorom ho zaznamená a postupne zvyšuje intenzitu. Keď ste pod 

tou lampou, svieti na požadovanú intenzitu, a keď sa vzďaľujete, začne sa intenzita svetla 

zmenšovať. Preto to rozmedzie tej úspory, lebo sa to bude dať nastaviť, ako my budeme chcieť, 

ale každopádne sa to začína na 40% a môže to byť až tých spomenutých 90%, takže zdá sa nám 

to určite ako dobrá idea a dôležitý faktor je ten, že naozaj tie projekty teraz, keď vnímate teraz, 

čo sa deje v národných parkoch, tlačí sa to dosť intenzívne aj v iných oblastiach v súvislosti so 

zonáciami, takže predpoklad, že nám to schvália, je naozaj vysoký.“  

 

Mgr. Vladimir Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Ešte doplním, doba realizácie je do 15. novembra 2023.“  

 

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Ešte ako ďalšie pozitívum je to, že tie svetlá, ktoré budú demontované, budú ešte stále funkčné. 

Môžeme ich uskladniť a použiť na tie časti obce, kde budú tie pôvodné svetlá, plus  ešte tá výzva, 

je tam šanca, že sa bude opakovať v budúcnosti.“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Toto je len prvá etapa. My máme 342 svetelných bodov, len limitácia je tam maximálne do 

100 000. Nemôžeme dostať viac, tak je to nastavené. Má niekto niečo do diskusie?“  

 

Mgr. Anna Gregušová (poslankyňa Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Bolo nám to podrobne vysvetlené. Prečo by sme do toho nešli, keď nám to má pomôcť. Máme 

tu odborníkov, nech sa vyjadria. Pán poslanec Ing. Jozef Kubanda“  

 

Ing. Jozef Kubanda (poslanec Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Ako hovoril pán Ing. Jozef Šiška, konzultovali sme to s dodávateľom. Mrzí ma to, že tieto 

jestvujúce svetlá majú takú životnosť, akú majú, že po siedmych rokoch odchádzajú a čo ma 

trápi ešte viac, že zanikol ten výrobca, čiže nemáme možnosť objednať nové. Určite sú nejaké 

náhrady, ale bohužiaľ je taká doba, že všetko má krátkodobú životnosť. Nemáme nad čím 

rozmýšľať. Odporúčam to, čo povedal pán starosta, aj vzhľadom k tomu, že sme v oblasti kde 

sme zvýhodnení – a nejdeme do výmeny celého osvetlenia, ale do okrajových oblastí. Myslím 

si, že to treba odskúšať, či to skutočne funguje tak, ako tvrdia, nie som príliš zástancom 

elektroniky. Skúsme využiť maximum, aby sme v budúcnosti vedeli deklarovať tú úsporu, ktorú 

prezentujú. Takže z mojej strany, áno.“  

 

Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Ja som sa len chcel opýtať, že máme dosť vysoký dátum, do 15. 11. 2023 má byť podaný 

projekt, aby sa aj schválil, aj prebehla realizácia“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Projekt je už podaný. Mám oprávnenie jednať za seba do 3500 eur a 400 eur stálo podanie 

žiadosti o NFP. Má ešte niečo do rozpravy? Ak nie, končím diskusiu k tomuto bodu“ 
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Uznesenie č.50/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

I/  Schvaľuje   

 

investičný zámer obce – zapojenie sa do výzvy  Environmentálneho fondu, oblasť : Ochrana a  

starostlivosť o životné prostredie na území národných parkov, činnosť NP 1, Realizácia 

opatrení na zníženie svetelného znečistenia, zvýšenie energetickej efektívnosti verejného 

osvetlenia a zlepšenie kvality života obyvateľov obce Závadka nad Hronom – (výmena časti 

verejného osvetlenia v počte 126 svetelných bodov). Výška oprávnených výdavkov  je max. 

100 000,00 eur,  spolufinancovanie obce 5 %,  max. 5 000,00 eur 

        

II/  Ukladá starostovi obce  

 

a/ pripraviť podklady, zabezpečiť vyhotovenie projektovej dokumentácie, spracovanie žiadosti  

pre  zapojenie sa  do výzvy Environmentálneho fondu, oblasť : Ochrana a  starostlivosť o 

životné prostredie na území národných parkov, činnosť NP 1, Realizácia opatrení na zníženie 

svetelného znečistenia, zvýšenie energetickej efektívnosti verejného osvetlenia a zlepšenie 

kvality života obyvateľov obce Závadka nad Hronom – (výmena časti verejného osvetlenia v 

počte 126 svetelných bodov)  a podať žiadosť o poskytnutie podpory formou dotácie na rok 

2023 podľa § 4 ods. 1 písm.  a)  zákona č. 587/2004 Z. z. na Environmentálny fond 

 

b/ po úspešnom vyhodnotení žiadosti o poskytnutie podpory formou dotácie na rok 2023 podľa 

§ 4 ods. 1 písm.  a)  zákona č. 587/2004 Z. z., zabezpečiť realizáciu verejného obstarávania na  

zhotoviteľa diela - výmena časti verejného osvetlenia v počte 126 svetelných bodov, uzatvoriť 

zmluvu o dielo na realizáciu výmeny časti verejného osvetlenia v počte 126 svetelných bodov   

a zabezpečiť realizáciu diela - výmenu časti verejného osvetlenia v počte 126 svetelných bodov 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing. Jozef Šiška, Ing. Jozef Kubanda, Mgr. Anna Gregušová, Bc. Zuzana Bartošíková,                

Ján Tešlár, Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík, Mgr. Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       
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Bod 8  

Žiadosť Pasienkovej spoločnosti, pozemkového spoločenstva Závadka nad Hronom 

o prenájom časti pozemku o výmere 900 m2 KNC 1591/3, celková výmera 13014 m2  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Pasienková spoločnosť nás požiadala o prenájom časti pozemku v lokalite „Hrončok“, pri 

ceste. Jedná sa o výmeru zhruba 900 m2. My, ako obec, tento pozemok momentálne 

nevyužívame k plneniu svojich úloh. Oni nás požiadali o nájom, do konca tohto kalendárneho 

roka – t. j. do 31. 12. 2023. Pod bodom II/ vyhlasujeme tento pozemok za prebytočný a pod 

bodom III/ návrhu uznesenia schvaľujeme 3/5 väčšinou všetkých poslancov, prenájom 

uvedeného nehnuteľného majetku na dobu, ako som povedal. Účel nájmu je uskladňovanie 

drevnej hmoty, zrezaných a odvetvených častí stromov. Výška nájmu je určená dohodou, 3000 

eur na celé obdobie trvania nájomného vzťahu, čiže odo dňa účinnosti nájomnej zmluvy až do 

konca decembra 2023. Návrh uznesenia, ako som povedal, je pripravený na schválenie a to 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, ktorým je tá skutočnosť, že sa jedná o prenájom pozemku 

na iný účel, o ktorom rozhodne obecné zastupiteľstvo 3/5 väčšinou. Na iný účel, ako máme 

taxatívne a teda demonštratívne vypočítaný v Zásadách hospodárenia a nakladania 

s majetkom obce. V tomto prípade je podstatná tá skutočnosť, že žiadateľ tento pozemok už 

v minulosti opakovane užíval na základe nájomnej zmluvy. Na vlastné náklady si zabezpečuje 

terénne úpravy a má záujem tak učiniť aj v súčasnosti. Berme to, ako určitú formu pomoci obce, 

za mňa. Takže z mojej strany všetko, otváram diskusiu k danému bodu. Ak nikto nič nemá, 

dávam hlasovať. Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia a dávam 

hlasovať.“  

Uznesenie č.51/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

I/ Berie na vedomie 

Žiadosť Pasienkovej spoločnosti, pozemkového spoločenstvá  Závadka nad Hronom, IČO : 

45021571, so sídlom :  Hviezdoslavova 37, 976 67 Závadka nad Hronom  o prenájom pozemku 

v k. ú. Závadka nad Hronom, lokalita Hrončok a to : 

pozemok   

– časť parcely o výmere cca 900 m² z parcely reg. C-KN č. 1591/3, o výmere 13014 m², 

druh pozemku : ostatná plocha 

v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

 

 

II / Vyhlasuje 

pre účel dočasného užívania nehnuteľný majetok obce Závadka nad Hronom a to :  

pozemok   

– časť parcely o výmere cca 900 m² z parcely reg. C-KN č. 1591/3, o výmere 13014 m², 

druh pozemku : ostatná plocha 
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v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

           za prebytočný 

 

III/ Schvaľuje     

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí  

            

prenájom nehnuteľného majetku obce Závadka nad Hronom a to : 

pozemok   

– časť parcely o výmere cca 900 m² z parcely reg. C-KN č. 1591/3, o výmere 13014 m², 

druh pozemku : ostatná plocha 

v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

 

pre  nájomcu : Pasienková spoločnosť, pozemkové spoločenstvo Závadka nad Hronom,  

IČO : 45021571, so sídlom :  Hviezdoslavova 37, 976 67 Závadka nad Hronom    

 

doba nájmu:  do 31.12.2023 

 

účel nájmu:  uskladňovanie drevnej hmoty a  zrezaných a odvetvených časti stromov,  

 

výška nájmu:  3 000,00 eur za celé obdobie trvania nájomného vzťahu (t.j. odo dňa účinnosti 

nájomnej zmluvy zakladajúcej nájomný vzťah až do 31.12.2023)   

 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v spojení s § 14 bod 13 písm. i) Zásad hospodárenia a nakladania s 

majetkom obce Závadka nad Hronom, ktorým je tá skutočnosť, že sa jedná o  prenájom 

pozemku na iný účel o ktorom rozhodne obecné zastupiteľstvo trojpätinovou väčšinou 

všetkých poslancov. Podstatná je skutočnosť, že žiadateľ už v minulosti užíval na základe 

nájomnej zmluvy – časť parcely reg. C-KN č. 1591/3, o výmere 13014 m², druh pozemku 

: ostatná plocha, nachádzajúcej v k. ú. Závadka nad Hronom,   lokalita Hrončok, za 

účelom uskladňovania drevnej hmoty, zrezaných a odvetvených časti stromov a na vlastné 

náklady zabezpečil terénne   úpravy časti predmetného pozemku, a plánuje tak učiniť aj 

v súčasnosti, 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  
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Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       

 

Bod 9  

Žiadosť Urbárskej spoločnosti, pozemkového spoločenstva Závadka nad Hronom 

o prenájom časti pozemku o výmere 600 m2 KNC 562, celková výmera 2791 m2  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Materiál je identický, ako predchádzajúci materiál, nebudem ho zmieňovať. Identický je aj 

účel nájmu, doba nájmu, len tá výška nájmu, keďže sa jedná o nižšiu výmeru je 2000 eur. Opäť 

to chápem ako nejakú formu pomoci obce t. j. z dôvodu hodného osobitného zreteľa. Využitie 

pozemku je na uskladňovanie drevnej hmoty. Ak nikto nemá pripomienky, dávam hlasovať.“  

 

Uznesenie č.52/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

 

I/ Berie na vedomie 

Žiadosť Urbárskej spoločnosti, pozemkového spoločenstva Závadka nad Hronom, IČO : 

42314054, so sídlom : Osloboditeľov 27, 976 67 Závadka nad Hronom, o prenájom pozemku 

na Slatvinskej ulici a to  

pozemok   

 – časť parcely o výmere cca 600 m² z parcely reg. C-KN č. 562, o výmere 2791 m², 

druh pozemku : ostatná plocha,  

v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

 

II / Vyhlasuje 

pre účel dočasného užívania nehnuteľný majetok obce Závadka nad Hronom a to :  

 

pozemok   

 – časť parcely o výmere cca 600 m² z parcely reg. C-KN č. 562, o výmere 2791 m², 

druh pozemku : ostatná plocha,  

v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

           za prebytočný 

 

III/ Schvaľuje 

trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov 

podľa § 9a ods. 8 písm. e) zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí  
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prenájom nehnuteľného majetku obce Závadka nad Hronom a to : 

pozemok   

 – časť parcely o výmere cca 600 m² z parcely reg. C-KN č. 562, o výmere 2791 m², 

druh pozemku : ostatná plocha,  

v  k. ú. Závadka nad Hronom, obec Závadka nad Hronom, okres Brezno, vedená Okresným 

úradom Brezno, Katastrálnym odborom na liste vlastníctva č. 525,  v prospech obce Závadka 

nad Hronom, vlastnícky podiel 1/1, 

 

pre  nájomcu : Urbárska spoločnosť, pozemkové spoločenstvo Závadka nad Hronom, IČO : 

42314054, so sídlom : Osloboditeľov 27, 976 67 Závadka nad Hronom 

 

doba nájmu:  do 31.12.2023 

 

účel nájmu:  uskladňovanie drevnej hmoty a  zrezaných a odvetvených časti stromov,  

 

výška nájmu:  2 000,00 eur za celé obdobie trvania nájomného vzťahu (t. j. odo dňa účinnosti 

nájomnej zmluvy zakladajúcej nájomný vzťah až do 31.12.2023)   

 

z dôvodu hodného osobitného zreteľa, podľa § 9a ods. 9 písm. c) zákona č. 138/1991 Zb. 

o majetku obcí v spojení s § 14 bod 13 písm. i) Zásad hospodárenia a nakladania s 

majetkom obce Závadka nad Hronom, ktorým je tá skutočnosť, že sa jedná o  prenájom 

pozemku na iný účel o ktorom rozhodne obecné zastupiteľstvo trojpätinovou väčšinou 

všetkých poslancov. Podstatná je skutočnosť, že žiadateľ už v minulosti užíval na základe 

nájomnej zmluvy dotknutú  – časť parcely reg. C-KN č. 562, o výmere 2791 m², druh 

pozemku : ostatná plocha nachádzajúcu  sa na Slatvinskej ulici za účelom uskladňovania 

drevnej hmoty, zrezaných a odvetvených časti stromov a na vlastné náklady zabezpečil 

terénne   úpravy časti predmetného pozemku, a plánuje tak učiniť aj v súčasnosti.  

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr. Ľuboš Bartošík, Mgr. Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       
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Bod 10 

Žiadosť Rímsko-katolíckej cirkvi, Farnosti Závadka nad Hronom o poskytnutie dotácie 

na rekonštrukciu kostola  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Túto žiadosť sme prerokovali aj na obecnej rade, kde odporúčanie obecnej rady bolo, aby sme 

poskytli na rekonštrukciu nášho kostola 10 000 eur. Ešte predchádzajúcim vedením obce bola 

spracovaná žiadosť, ktorá bola adresovaná Ministerstvu kultúry SR – na rekonštrukciu kostola. 

V tej žiadosti, sme vlastne teraz, boli čiastočne úspešní. Žiadali sme na rekonštrukciu kostola 

približne 200 000 eur, Ministerstvo kultúry SR nám schválilo 40 000 eur. Máme aj nejaké 

ponuky obchodných spoločností, ktorých predmetom podnikania je stavebná činnosť. 

Konkrétne zatiaľ máme dve. Pôvodne sme plánovali rekonštrukciu fasády a vyčistenie a náter 

strechy kostola, bleskozvod a cokel. Toto by nám bola tá suma 200 000 eur pokryla, ale keďže 

na to nemáme celú sumu tak, ako sme žiadali, mali sme ešte nejaké stretnutie s našim pánom 

farárom, mali sme zasadnutie farskej rady a vlastne ten rezultát je taký, že 40 000 eur by bola 

suma poskytnutá MKSR, 30 000 eur by dala Farnosť v Závadke nad Hronom  z ich zdrojov plus 

je vyhlásená verejná zbierka a 10 000 eur by dala obec Závadka nad Hronom, ako dotáciu.  

Spolu tá suma činí cca 80 000 eur. Ako najpravdepodobnejšie sa nám javí, že by sme mohli 

urobiť rekonštrukciu fasády kostola – ale tá je narozpočtovaná na nejakých 95 000 eur. 

Prebieha ešte verejná zbierka, neviem, koľko sa doteraz nazbieralo, pán farár je momentálne 

na dovolenke, ale chceme aj takouto formou k tomu prispieť, kostol je náš, nikto si ho nezoberie 

so sebou. Takto je pripravený návrh na uznesenie. Ak máte nejaké otázky, otváram diskusiu, 

pýtajte sa.“  

 

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Ja by som možno ešte k tomu spomenul, že sme oslovili aj podnikateľov v obci. A máme 

gentlemanský prísľub od jedného z nich, že tú sumu, ktorú poskytne obec, tak poskytne aj tá 

firma. Jedná sa konkrétne o SLOVPUMP TRADE, s. r. o.. Preto sme aj na obecnej rade – 

rozpočet obce je taký, aký je, ale navrhli sme teda, aby sme čím viac podporili rekonštrukciu 

kostola. Cítim sa byť kresťanom, tak myslím, že to je pre mňa dôležitá časť obce, je to jej 

dominanta. Môžeme sa zamyslieť, či by nestálo za to, dať aj viac ako bolo spomínané.“  

 

Mgr. Vladimír Šiška, starosta obce Závadka nad Hronom  

„Toto nie je akcia obce, toto všetko by mal riešiť farský úrad. My im len chceme pomôcť.“  

 

Bc. Zuzana Bartošíková (poslankyňa Obecného zastupiteľstva obce Závadka nad 

Hronom)  

„S tými cenami sa nedá veľmi hýbať, tie nátery sú  lacnejšie, ale zasa syntetika, ktorá pôjde je 

drahšia. My máme malú sumu. Aj keď sa spraví tá verejná zbierka. My sme chceli, aby sa 

verejná zbierka vyhlásila aj v obecnom rozhlase, ale pán farár si to nepraje.“  

 

Ján Brucháč, (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Nedá sa tam niečo spraviť, aby to nevlhlo odspodu a neopadalo zas, za nejakých 4 – 5 rokov?  
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Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Musia sa využiť materiály, ktoré sú dostupné. Len strecha je problém. Pán farár to bol pozrieť 

s nejakým pánom – boli údajne na veži, ja som to nevidel, nebol som pri tom, ale pán farár mi 

hovoril, že je to v takom stave, že ak by sme ju vyčistili nejakými kartáčmi a urobili by sme 

náter, bolo by to možno ešte horšie – je to údajne už zrelé na výmenu.“ 

  

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Stáli sme pred rozhodnutím, že ktoré časti toho projektu sa rozhodneme realizovať. Rozhodli 

sme sa aj s pánom farárom, farskou radou, že tá fasáda bude asi tá najoptimálnejšia vec. „  

 

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Áno, ale bolo by dobré urobiť aj strechu. Keď sa urobí fasáda, keby sme znova požiadali 

o nejaké peniaze z ministerstva – predstavme si ako dnes robia strechu – vapkujú to, aby sa tá 

nová fasáda nepoškodila. Ideálne by bolo, vymeniť aj tie lemovky, ktoré sú zhnité a zhrdzavené 

a keď je tam cez zimu viac snehu, tak ten sneh vlastne narušuje tú fasádu v samotnej veži. Preto 

sme rozmýšľali, že ideálne by bolo robiť aj strechu aj fasádu a už ci cokel, či ostatné, to by 

počkalo. V budúcom roku možno dostaneme znova nejaké peniaze. Ale teraz by bolo ideálne 

urobiť obidve veci, keď tam bude lešenie. Ľudia sa pýtajú, čo sa bude robiť, mali by vedieť. 

Jednoznačne nebolo ľuďom povedané, koľko je peňazí a čo všetko sa chce urobiť. Ľuďom to 

treba vysvetliť. My čo chodíme do kostola sme sa skladali, vieme že nejaké peniaze sú. Ako 

povedal Ing. Šiška, kostol je dominanta obce, zostane to tu. Zrealizovať to treba, aby neprepadli 

peniaze. Do konca roka to treba zrealizovať aj vyúčtovať.“  

 

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Tu treba podotknúť aj to, čo spomínal p. Ján Tešlár, že obec tu nefiguruje ako konateľ 

a štatutár. Kostol je vlastníctvom cirkvi a štatutárom je pán farár. Farnosť má ale našu plnú 

podporu, projekt bol vypracovaný obcou, podaný bol obcou, my sme pred troma týždňami tŕpli 

do posledného dňa, či dostaneme podpis z biskupského úradu z Rožňavy. Sú veci, ktoré aj 

napriek tomu, že starosta sa snaží na tisíc percent, tak  niektoré veci nemáme vo vlastných 

rukách.“ 

 

Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Spomínal si, že je tam prísľub od firiem v obci“  

 

Ing. Jozef Šiška (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)   

„Boli sme, oslovili sme všetkých. So spoločnosťou METICON, a. s. máme prísľub, že nám 

pomôžu v nejakých projektových dokumentáciách, ktoré plánujeme do budúcna. Tiež to ale nie 

sú bezodné zdroje financií. Sme s nimi v kontakte. Prísľub máme od Slovpump Trade, s. r. o. 

U menších  podnikateľov je to aj na všeobecnú diskusiu v obci, kto sa ako k tomu postaví. 

Zbierka vyhlásená bola, tak sa k nej môžu aj podnikatelia pridať. Oslovení boli, vedia o tom.“  

 

Mgr. Anna Gregušová (poslankyňa obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„V podstate môžeme aj my, poslanci, máme svoje ulice. Môžeme sa o tom s ľuďmi rozprávať. 

Nie každý chodí do kostola.“  
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Ing. Jozef Šiška (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Nám sa zdal ako rozumný nápad využiť aj miestny rozhlas.“ 

  

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Obecná rada dala návrh, je na vás, vyjadrite sa, či je to veľa alebo málo“  

 

Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Myslím si, že v rámci možností obce, ktoré v súčasnosti máme, je táto suma dostatočná“  

 

Mgr. Peter Kvoriak (hlavný kontrolór obce Závadka nad Hronom)  

„Ja za seba, hlasom poradným. Počkajme na výsledok zbierky, aká bude hotovosť. Budeme 

múdrejší. Obec prispieva, je to pre nás, ale v rámci možností“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Má ešte niekto niečo do diskusie? Máte nejaké návrhy? Ak nie prosím návrhovú komisiu aby 

predniesla návrh uznesenia“  

 

Uznesenie č.53/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

 

I/ Berie na vedomie 

Žiadosť Rímskokatolíckej cirkvi, farnosť Závadka nad Hronom, IČO : 31920462, so sídlom : 

Hviezdoslavova 212/70, 976 67 Závadka nad Hronom o poskytnutie dotácie za účelom 

rekonštrukcie kostola sv. Jána Nepomuckého 

 

II / Schvaľuje poskytnutie dotácie  

pre subjekt : Rímskokatolícka cirkev, farnosť Závadka nad Hronom, IČO : 31920462, so 

sídlom : Hviezdoslavova 212/70, 976 67 Závadka nad Hronom 

na účel : rekonštrukcia kostola sv. Jána Nepomuckého v Závadke nad Hronom 

vo výške : 10 000,000 eur 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       
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Bod 11 

11. Schválenie VZN, ktorým sa mení a dopĺňa VZN obce Závadka nad Hronom č. 01/2020 

o verejnom poriadku na území obce Závadka nad Hronom v znení VZN č. 02/2022  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Ako som spomínal, týmto VZN sa mení VZN o verejnom poriadku. Pristupujeme nie k zmene 

textovej časti, ale k zmene grafickej prílohy VZN a to z toho dôvodu, že pôvodné VZN 

o verejnom poriadku v §5 odsek 1, taxatívne vypočítava lokality obce, kde je celoročný zákaz 

podávania a požívania alkoholických nápojov. Jedným z týchto taxatívne vypočítaných miest, 

je aj centrálna zóna obce, ktorá bola vymedzená grafickou prílohou, v pôvodnom VZN. Bol som 

vtedy hlavný kontrolór, participoval som tiež na tvorbe tejto prílohy a vlastne tú centrálnu zónu 

obce sme vymedzili tak, že ju tvorí okolie Spoločenského domu, priestranstvá pri tenisových 

kurtoch a pri predajni Terno. Boli tam lavičky, niektorí naši obyvatelia sa tam zhromažďovali, 

popíjali tam a vlastne zmyslom tohto bolo, aby sa tak nedialo. Aby polícia mala nejakú oporu 

v zákone a mohla im dať poriadkovú pokutu. Poriadkovú pokutu v tom zmysle, že porušenie 

VZN v zmysle zákona o priestupkoch, je možné sankcionovať v sume 33,00 eur. My ako obec, 

nemáme na to reálnu páku, ale cez policajtov, sa to dá. Teraz máme tieto problémy. Chodia 

nám za Spoločenský dom, zhromažďujú sa, pijú, robia neporiadok v okolí Večierky a v ďalších 

častiach obce, ktoré sme sa snažili zakomponovať do centrálnej zóny obce. Keď toto VZN 

nadobudne právne účinky, pôjdem na stretnutie Obvodného oddelenia Policajného zboru 

v Pohorelskej Maši, upozorním ho na to a budem žiadať, aby sa hliadková činnosť nejakým 

spôsobom zintenzívnila v určité, nami vytipované hodiny a aby dostávali tí, ktorí to nevedia 

rešpektovať, poriadkové pokuty. Sťažoval sa aj pán farár, že sa zhromažďujú v cintoríne, fajčia 

tam, robia tam neporiadok, čo v zmysle VZN zakázané. Aj na toto chcem poukázať a vysvetliť, 

aj keď chápem, že polícia má tiež obmedzené možnosti. Pokiaľ ide o procesnú stránku, návrh 

uznesenia bol v zákonom stanovenej lehote vyvesený na úradnej tabuli, stalo sa tak 09. 08. 

2023. Týmto dňom začala plynúť minimálne 10 dňová  lehota na doručenie pripomienok. 

Lehota skončila 19. 08. 2023 a v tejto lehote, obci Závadka nad Hronom neboli doručené žiadne 

pripomienky. Takže návrh uznesenia je pripravený na schválenie a to je všetko z mojej strany. 

Otváram diskusiu“  

 

Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Bolo by dobré rozšíriť VZN aj o autobusové zastávky aj o školský areál“ 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Celoročný zákaz podávania a požívania alkoholických nápojov na týchto miestach – 

priestoroch, na území obce: v cintoríne, centrálna zóna obce, na autobusových zastávkach, 

v čakárni pre cestujúcich na železničnej stanici, v parku na križovatke ulíc Osloboditeľov 

a Hviezdoslavovej, pri Kaplnke sv. Jána Nepomuckého, v priestoroch detských ihrísk 

a pieskových v okruhu 10 m od okraja, pri pamätníkoch padlých, pri prírodných zdrojoch – 

školský areál tam nie je, máš pravdu“  

 

Mgr. Peter Kvoriak (hlavný kontrolór obce Závadka nad Hronom) 

„Ľuboš, ako poslanec, môžeš dať pozmeňovací návrh na doplnenie.“  
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Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Dávam pozmeňovací návrh na doplnenie  Všeobecne  záväzného  nariadenia obce Závadka 

nad Hronom č. 01/2020 o  verejnom poriadku na území obce Závadka nad Hronom v  znení 

Všeobecne záväzného nariadenia č. 02/2022 §5 ods.1 VZN č.01/2020 o verejnom poriadku na 

území obce Závadka nad Hronom v znení VZN č.02/2022 sa dopĺňa tak, že za písmeno k/ sa 

vkladá písmeno l/ v nasledovnom znení: l/ v areáli Základnej školy a Školskej jedálne na 

Hviezdoslavovej ulici“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Dávam hlasovať o návrhu VZN aj s pozmeňovacím návrhom“  

 

Uznesenie č.54/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

 

 Berie na vedomie 

vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu Všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie obce Závadka nad Hronom č. 01/2020 o  

verejnom poriadku na území obce Závadka nad Hronom v  znení Všeobecne záväzného 

nariadenia č. 02/2022 

 

 Uznáša sa 

v zmysle § 6 ods. 1 a § 11 ods. 4 písm. g) Zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení 

neskorších predpisov na Všeobecne záväznom nariadení 02/2023, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie obce Závadka nad Hronom č. 01/2020 o  verejnom poriadku na 

území obce Závadka nad Hronom v  znení Všeobecne záväzného nariadenia č. 02/2022 

§5 ods.1 VZN č.01/2020 o verejnom poriadku na území obce Závadka nad Hronom v znení 

VZN č.02/2022 sa dopĺňa tak, že za písmeno k/ sa vkladá písmeno l/ v nasledovnom znení: 

l/ v areáli Základnej školy a Školskej jedálne na Hviezdoslavovej ulici 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       
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Bod 11 a  

Poverenie starostu obce zabezpečením realizácie verejného obstarávania na dodávku 

elektrickej energie pre Obec Závadka nad Hronom na rok 2024 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Dnes som volal s elektrárňami, s paňou, s ktorou sme v dlhodobom kontakte v súvislosti 

s cenou elektrickej energie. Ceny sa konečne pohli, ale aj tak sú pre nás vysoké. Možností je 

viac. Možnosť je taká, že by nám urobili nejakú osobitnú ponuku alebo pôjdeme do verejného 

obstarávania. Ja sa prikláňam k verejnému obstarávaniu. Oslovil som aj Ing. Jozefa Kubandu, 

nie som odborník v tejto oblasti a otázka je, že na aké obdobie by sme to verejné obstarávanie 

vyhlásili alebo na akú dobu by sme mali uzavrieť zmluvu o dodávke elektrickej energie pre 

všetky odberné miesta. Pýtal som sa najmä, či dĺžka toho obdobia, by mala vplyv na výšku ceny 

za MWh, povedala mi, že nie. Preto návrh uznesenia je pripravený tak, že ma poverujete, aby 

som zabezpečil realizáciu verejného obstarávania na dodávku elektrickej energie, neviem, či 

tam dať ten rok 2024, ešte sa stretneme s Ing. Jozefom Kubandom, aj všetci, ktorí viete k tomuto 

prispieť. Ideme do toho na jeden rok alebo na dlhšie?  

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Situácia na trhu je taká aká je. Ja sa prikláňam k tomu, aby sme zmluvu uzavreli na jeden rok. 

Tá cena, ktorá bola uvedená, je myslím si privysoká. Teraz to kolíše. Ceny sa pohybovali už aj 

pod 100,00 eur za MWh, vzhľadom na rozvoj fotovoltaiky, veterných elektrární a ďalších 

zdrojov energie, predpokladám, že tie ceny pôjdu dole. Čo sa môže zmeniť, to neviem, ale 

vzhľadom na informácie, ktoré mám, odporúčam jeden rok a potom sa uvidí.“ 

 

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Len pre vašu informáciu, dnes sme sa bavili o konkrétnych sumách. My máme tri programy. 

Máme program Panoramik, Komfort a Klasik. Panoramik – to je verejné osvetlenie. Na rok 

2024 – sú to ale len orientačné ceny, povedala mi že včera bola MWh o 8,00 eur drahšia ako 

je dnes. Ten Panoramik, na rok 2024 – dnes by nám dali ponuku 162,00 eur za MWh, pričom 

my v súčasnosti platíme 460,00 eur za MWh.  Program Klasik – je ponuka na vysokú tarifu 

181,00 eur a na nízku tarifu 148,00 eur. V súčasnosti platíme 564,00 a 443,00 eur za MWh 

a Aktiv nám dala ponuku 175,76 eur za MWh. My platíme v súčasnosti  547,92 eur. 

Samozrejme, že nám to refundujú. Je to zastropované na 199,00 eur. Tak len aby ste mali 

predstavu, o čom sa bavíme. Otváram diskusiu“  

 

Mgr. Ľuboš Bartošík (poslanec obecného zastupiteľstva v Závadke nad Hronom 

„Máme zmluvu platnú do konca roka?“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Zmluva bola uzavretá do konca minulého roka. Keďže sme ju nevypovedali, ideme na základe 

prolongačnej doložky, ktorá je jej súčasťou a v zmysle tej zmluvy sa nám to predlžuje o 12 

mesiacov. Ak neurobíme nič do konca októbra, bude sa nám to zasa prolongovať ale pôjdeme 

podľa cenníka, ktorý som čítať, to si nemôžeme v žiadnom prípade dovoliť. To prolongačné 

obdobie nie je cenník dohodnutý zmluvne, ale nejaký ich s ponukami. Aby ste mali predstavu, 
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my platíme cca 22000,00 eur preddavkové platby, o chvíľu sa dostaneme k rozpočtovému 

opatreniu, lebo 22000 mesačne platíme a štát sa k tomu stavia tak, že je august a máme 

refundovaný máj. Chcem, aby sme urobili verejné obstarávanie. Do toho sa môže prihlásiť 

každý a bude to transparentné. Len sa bavme o dobe na ktorú uzavrieme zmluvu.“   

 

Mgr. Peter Kvoriak (hlavný kontrolór obce Závadka nad Hronom)  

„Ja s hlasom poradným, súhlasím s obdobím jedného roka. Minulý rok bolo vyhlásené verejné 

obstarávanie, neprihlásil sa nikto. Nie že by to vedenie obce neriešilo. Nikto sa neprihlásil.“ 

  

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„To bolo turbulentné obdobie koncom minulého roka. Teraz sa ceny energií pohybujú okolo 

160,00 eur takže určite tie ponuky prídu. Toho by som sa nebál.“  

 

Mgr. Peter Kvoriak (hlavný kontrolór obce Závadka nad Hronom)  

„K tejto situácii sa bude určite vyjadrovať vláda. Ide tu o to, že za iné ceny sa elektrická energia 

vyrába a za iné predáva. Bude sa naisto prijímať nejaký balíček opatrení“ 

 

Ing. Jozef Šiška (zástupca starostu obce Závadka nad Hronom)  

„Stredoslovenská energetika nás teraz dá sa povedať „zdiera“, pretože oni nakupujú energiu 

po 160,00 eur a predávajú nám ju za 460,00 eur. Pre nich je to výhodné. Jedna z energeticky 

najnáročnejších  firiem v obci má dodávateľa elektrickej energie spoločnosť Magnum. Takže 

toho by som sa nebál, že sa nikto do obstarávania neprihlási.“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadk nad Hronom)  

„Má ešte niekto niečo do diskusie? Ak nie, diskusiu končím a prosím návrhovú komisiu aby 

predniesla návrh uznesenia.“  

 

Uznesenie č.55/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

I/  Poveruje   

starostu obce zabezpečením realizácie  verejného obstarávania na dodávku elektrickej energie 

pre  obec Závadka nad Hronom  na kalendárny rok 2024 a to pre všetky odberné miesta  

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0       
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Bod 12 

Rozpočtové opatrenie č. 5  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Už som vám spomínal, že toto rozpočtové opatrenie bude presunom finančných prostriedkov 

v rámci bežného rozpočtu, v súvislosti s navrhovanou dotáciou pre Rímskokatolícku cirkev 

Farnosť Závadka nad Hronom. Bolo vám  poslané, tak len v rýchlosti zrekapitulujem. Je to 

v súvislosti s navýšením cien  elektriny, tie preddavky sú veľmi vysoké. V druhej časti sú peniaze 

pre Základnú školu, zvyšujú sa tam príspevky na učiteľov, žiakov, predškolskú výchovu 

a podobne. Otváram diskusiu. Ak sa nikto nehlási do diskusie, prosím návrhovú komisiu 

a predniesla návrh uznesenia.“  

 

Uznesenie č.56/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

 

Schvaľuje  

Rozpočtové opatrenie č.5 

 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Hlasovanie:9   

Za: 9 

Proti: 0       

Zdržal sa:0   

     

Bod 13  

Správa z obecnej rady  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Správa sa berie na vedomie. Predjednali sme tam veci, ktoré boli dnes predmetom rokovania. 

Ak sú nejaké otázky, nech sa páči. Ak nie sú otázky. Prešli by sme k presunutému bodu 4, keďže 

správa sa len berie na vedomie.“  

 

Uznesenie č.57/2023-OZ 

Obecné zastupiteľstvo obce Závadka nad Hronom 

 

Berie na vedomie  

Správu z Obecnej rady  

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  
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Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Bod 4  

Správa z kontroly povinného zverejňovania zmlúv, faktúr a objednávok za rok 2022 

v zmysle zákona č. 382/2011 Z. z., ktorým sa mení a dopĺňa zákon č. 211/2000 Z. z. 

o slobodnom prístupe k informáciám  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom)  

„Správa sa berie na vedomie. Poprosím hlavného kontrolóra obce, aby správu predniesol.“  

 

Uznesenie č. 47/2023-OZ  

Obecné zastupiteľstvo v Závadke nad Hronom  

Berie na vedomie 

Správu o výsledku kontroly  zverejňovania zmlúv, faktúr a objednávok v roku 2022 v zmysle 

zákona č. 211/2000 Z.z. o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých 

zákonov (zákon o slobode informácií) v znení neskorších predpisov 

Počet všetkých poslancov: 9 

Počet prítomných poslancov: 9  

Prítomní poslanci menovite:    

Ing.Jozef Šiška, Ing.Jozef Kubanda, Mgr.Anna Gregušová, Bc.Zuzana Bartošíková, Ján Tešlár, 

Ján Brucháč, Tomáš Kubanda, Mgr.Ľuboš Bartošík, Mgr.Kvetoslava Tomčíková  

 

Bod 14  

Diskusia  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Ak dovolíte, zobral by som si slovo. Chcem sa poďakovať našim členom Dobrovoľného 

hasičského zboru za ich prístup. Naozaj, kedykoľvek sa niečo vyskytne v obci, sú ochotní a vo 

svojom voľnom čase, bez nároku na odmenu, prídu a pomôžu. V pondelok 21. 08. 2023 sa 

uskutočnila voľba riaditeľky ZŠ s MŠ. Prihlásili sa dve kandidátky: Mgr. Iveta Kureková a Mgr. 

Anna Jirku. Úspešná bola Mgr. Iveta Kureková. Čo sa týka čistiarne odpadových vôd. Na 

poslednom zastupiteľstve som vás informoval, že budeme musieť niečo robiť. Teraz sme to 

dostali aj písomne. Dostali sme rozhodnutie z Okresného úradu v Brezne, Odboru starostlivosti 

o životné prostredie, kde nám ukladajú povinnosť, do doby skončenia platnosti povolenia, čiže 

do 31. 07. 2026 – musíme zistiť zdroj zvýšených množstiev vôd na prítoku do ČOV, resp. 

zabezpečiť rovnomernejší prítok odpadových vôd na prítoku do ČOV. Do konca júla 2026 s tým 

musíme niečo urobiť pretože, ako som vám spomínal, buď máme balastné vody – keď je obdobie 

dažďov, máme niekoľkonásobne zväčšený prítok do ČOV. Z toho dôvodu sú zlé výsledky 

z odobratých vzoriek, lebo to všetko vyplaví baktérie a proces čistenia je znegovaný.  

Platíme za to potom poplatky. Chcem vás ešte pozvať na kladenie vencov, ktoré sa uskutoční 

30. 08. 2023 o 10.00 hod. Z mojej strany je to všetko, pýtajte sa, nech sa páči.“  
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Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Chcem sa opýtať pán starosta na označenie ulíc, o ktorom sme sa bavili.“ 

  

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Predchádzajúce vedenie obce zakúpilo tabule s označením názvov ulíc. Sú zakúpené aj stĺpy. 

Koncom septembra, v priebehu októbra sa to bude robiť.“  

 

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Ďalej sa chcem opýtať, čo sa týka kosenia súkromných pozemkov, nie verejných, hlavne tam 

pred bytovým domom 572 na Rázusovej ulici a areál okolo budovy pána Kamzíka. Je to tam 

v takom stave, že naši občania, ktorí majú svoje záhrady pokosené, sú zanesené burinami 

z týchto nepokosených pozemkov. Či by sme nemohli písomne upozorniť vlastníkov tých 

pozemkov, aby si ich kosili a udržiavali.“ 

  

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Môžeme ich vyzvať a upozorniť. Len tá právna relevantnosť tohto úkonu nebude vysoká. Tá 

výzva má opodstatnenie vtedy, keď ju vieme podložiť nejakou zákonnou sankciou. Ideálne, keď 

to vie vyrubiť obec. Pozeral som, kto je vlastník napr. pri bytovom dome Rázusova 572. Tam sú 

vlastníci nejaké brezňanské s. r. o. a teraz ide o to, že zákon o obecnom zriadení pripúšťa takú 

možnosť – hovorí o tom, že za správny delikt sa považuje konanie, ak niekto neudržuje poriadok 

a čistotu na pozemku a nehnuteľnosti, ktorú užíva. A musí byť splnená ďalšia podmienka – a tak 

ruší vzhľad obce, ukladá veci na iné miesto, ako je určené atď. Ale to je užívateľ. Čiže my vieme 

užívateľovi, keď je právnická osoba a fyzická osoba - podnikateľ, na základe týchto ustanovení 

dať pokutu do výšky 638,00 eur. Lenže toto sú užívatelia – fyzické osoby a na toto zákon 

nepamätá. Pokiaľ ide o nariadenie kosenia pozemkov, máme zákon 220/2004 Z. z. o ochrane 

a využívaní poľnohospodárskej pôdy. Vieme v zmysle tohto zákona uložiť povinnosť, aby si 

niekto kosil poľnohospodársky pozemok, lenže toto je zastavaná plocha. Vyzvať môžeme. Potom 

už prichádza do úvahy len tretia možnosť a to je civilná žaloba. Lebo každý vlastník veci je 

povinný zdržať sa takého konania, aby nad mieru primeraným pomerom obťažoval iného alebo 

ho obmedzoval vo výkone svojich práv. To je civilná žaloba na jeden rok. S pánom Kamzíkom 

nebude problém, keď to pokosíme a on si to zaplatí, to bude asi najschodnejšia cesta. S bytovým 

domom 572 – je tu naša zamestnankyňa, ktorej muž tam vlastní jednu nehnuteľnosť. Skúsil by, 

aby sa vyzbierali a vykosíme to tiež. Lebo ak by sme sa mali s nimi naťahovať rok po súdoch 

a ja dám návrh na výkon exekúcie a exekútor ich bude oslovovať, poprehadzujú si tie byty medzi 

sebou a exekúcia stratí na význame, pretože povinný, ktorý bol vlastníkom v tom  čase už ním 

nebude.“ 

  

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Keď sme už pri kosení, dnes začali kosiť jarok ako mal pán Michalko a Šiškovci, ako majú 

záhradu. Chcem ťa ešte poprosiť – tam v tom jarku sú také vŕby až po Paseku. Aby sa aj to 

vyčistilo, aby zasa nebol problém pri dažďoch. Boli tam zvyšky dreva, trávy. Je treba to vyčistiť, 

posekať – aby keď prídu jesenné dažde, nedošlo k záplavám na Paseke alebo v rodinných 

domoch na ulici Osloboditeľov. A ešte sa chcem opýtať – na Fučíkovej ulici, pred dvoma dňami 

bola porucha na potrubí – vyasfaltovali, dali to do pôvodného stavu. Minulý týždeň kopali vodu 
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vyššie – tiež do dali do pôvodného stavu. Langerovci robili asi pred pol rokom, žiadal 

o povolenie prekopávky komunikácie a dostal v podmienkach, dať cestu do pôvodného stavu? 

  

Ing. Alena Lilková (prednostka obecného úradu v Závadke nad Hronom)  

„Áno, dostal. Dostal aj upozornenie – trikrát. Jedine ak už písomné upozornenie alebo stavebný 

dohľad tam pošleme. V podmienkach mal to isté ako tí ostatní – upraviť komunikáciu do 

pôvodného stavu.“ 

  

Ján Brucháč (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„S týmto kanálom o ktorom sme sa bavili od RD p. Dudášovej k železničnej stanici – keď boli 

tie povodne, stála tam voda.“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Boli sme sa tam pozrieť, len na konci tých vašich záhrad – to všetko sú pozemky vo vlastníctve 

Slovenskej republiky. Vyzerá to, akoby to bola prepojená nádoba s Hronom, keď stúpla hladina 

Hrona, stúpa voda aj tu. Lebo ako klesla hladina rieky Hron, kleslo aj toto.“ 

  

Ján Brucháč (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Lebo to vsiaklo. To nie je tak vysoko. My keď sme to merali, tak vlastne pri  potoku 

k železničnej stanici. Vlastne tá zadná časť, ktorá je od železnice je nižšie ako tá voda. Lebo to 

bol ten kanál poza dom Žofčinovcov, bol napojený do toho potoka.  

Riešilo sa to zhruba pred tromi rokmi, boli to tam pozerať aj poslanci. Neboli na to financie, 

bolo tam niečo so železnicami vtedy, takže vlastne čo s tým? Ten kanál čo tam bol sa zasypal. 

Dala sa tam rúra. Tá rúra ide vlastne ako RD p. Dudášovej  a vychádza to“ 

  

Ing. Jozef Kubanda (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom) 

„Tam išiel niekedy jarok spoza dolinky. Tá čistička, čo bola za dolinkou, z tej čističky tam bol 

stiahnutý ten odpad a zapáchalo to. Takže z toho dôvodu sa tam položila rúra a zasypalo sa to. 

Už kapacitne ako je to neviem. Pokiaľ si pamätám, dala sa tam 300 rúra plastová a keď boli aj 

tie povodne pred 10 rokmi – tá rúra kapacitne nestačila odvádzať vodu. Aj z tých šácht vyrážala 

voda von – vyplavilo tam pivnice.“  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Nejaké riešenie musia navrhnúť stavbári. Je tam ochranné pásmo Železníc SR. Nemôžeme do 

toho zasahovať bez ich vedomia a súhlasu. Ak predseda stavebnej komisie zvolá jej zasadnutie 

a pôjdeme sa tam pozrieť a navrhnúť riešenia, v rámci finančných možností obce. Veľmi rád by 

som pomohol.“  

 

Ján Brucháč (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom)  

„Aj p. Dudášová sa minule sťažovala, keď poprší tak jej pukajú omietky, vlhne celý dom.“  
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Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„My sme boli aj pri p. Dudášovej vtedy, ale to nebolo tak, ako si ty hovoril. To tam vyzerá ako 

spodná voda. Z toho jarku nebola voda do pol záhrady. Ukazovala nám aj pivnicu. Musia to 

ale posúdiť stavbári.“  

 

Mgr. Peter Kvoriak (hlavný kontrolór obce Závadka nad Hronom) 

„Aj ako fyzické osoby, dajte podnet, napíšte na Železnice SR, že z ich pozemku vás vytápa 

a vzniká vám škoda. Nech sa k tomu vyjadria.“ 

  

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Niekto z poslancov ešte niečo do diskusie?“  

 

Ján Tešlár (poslanec obecného zastupiteľstva obce Závadka nad Hronom  

„Ja nie len ako poslanec OZ, chcem len, že ak je niečo v obci, treba to nahlásiť obecnému 

úradu. Aby sa to riešilo. Starostovi, alebo s pani prednostkou. Prípadne s koordinátorom 

pánom Chalupkom alebo s ostatnými zamestnancami.“ 

  

p. Piliar (občan obce Závadka nad Hronom)   

„Pán starosta. Pani prednostka, páni poslanci. Pred voľbami sa sľubovalo, že obec bude 

krajšia, čistejšia, bezpečnejšia. Ale nenasvedčuje to tomu. Ja hovorím za sídlisko „Kolónia“. 

Čo je tam vlastne. Tam niekoho doviesť, alebo keď niekto príde na návštevu, ten bytový dom 

s rómskymi obyvateľmi vyzerá zle – za to nemôžete. Ale okolo toho domu, tie bodliaky, tráva, 

vy mi poviete, že to nie je vaše. Ale tá tráva a tie bodliaky sú v tejto obci, my tu žijeme. Vy sa 

nejako dajte dokopy s tými majiteľmi v Brezne a dajte to pokosiť, nech sa tie deti nehrajú na 

ceste ale na pokosenom trávniku pred ich bytovým domom. Dajte to prosím vás ako vedenie 

obce do poriadku. Ďalej tá škôlka, tá suchá tráva je nebezpečenstvom požiaru. A tí občania oni 

to nebudú brať do úvahy a bude horieť celá Kolónia. Zákon z roku 2004 hovorí čo môžeme 

fyzickej právnickej osobe udeliť za nepokosenú trávu, čiže ja by som poprosil aby obecný úrad 

už začal konať. Tam sú potkany. Už chodia popod podvaly v garážach a dom p. Kamzíka je 

nepredajný a vyššie bývame my. Postupne budú chodiť aj k nám. Cez leto v tej bytovke – 

petardy, hluk. Ja viem, že je ich ťažko prevychovať. S nimi sa nedá. Tam sa nedá otvoriť okno. 

Choďte sa pozrieť tam, presvedčte sa. Kto im dovolil parkovať na obecnom pozemku? Je tam 

osem áut. Vy to nemôžete pokosiť, lebo zavadzajú. Vyteká tam olej. Hádžu odpad, plastové 

fľaše. Aj hluk, hlasná hudba. Nech sa správajú tak, ako sa správať majú. Nech si tú muziku 

pustia, ale potichšie. Prosím vás, choďte sa tam pozrieť. Upovedomte tých vlastníkov, čo majú 

tie bytovky, nech si s nimi urobia poriadok.  

 

Bod 15 

Záver  

 

Mgr. Vladimír Šiška (starosta obce Závadka nad Hronom) 

„Má ešte niekto niečo do diskusie? Ak nie, pristúpili by sme k ďalšiemu bodu a tým je záver. Ja 

vám ďakujem, že ste si našli čas a prajem vám ešte pekný zvyšok večera.“  
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Zapísala: Ing. Alena Lilková     Mgr. Vladimír Šiška, starosta obce  

 

Overovateľ I.  Ing. Jozef Kubanda    Overovateľ II.  Bc. Zuzana Bartošíková  

 

 

 


